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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:  30 de setembre de 2008 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
Rafel Gili Sastre,    batle 
Esperança Massanet Forteza,   regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,   regidora 
Maria del Mar Llaneras Pascual,    regidora  
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Francesca Servera Pascual,   regidora 
Manuel Galán Massanet,   regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,   regidora  
Francesc Lliteras Reche,   regidor 
Sebastián Carrió Ginard,   regidor  
Margalida Tous Ferrer,   regidora 
Pere Obrador Alzina,   regidor 
Guillem Caldentey Crego,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,   secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 29 de juliol de 2008. 
2. Aprovació, si s’escau, del Compte general de 2007. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 9/2008. 
4. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 10/2008. 
5. Aprovació, si s’escau, de la proposta del canvi de nomenclatura i de numeració d’un 
carrer de la urbanització Estrella de Mar. 
6. Ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local de 16 de setembre de 2008, relatiu 
a la designació de les festes locals per a l’any 2009. 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup municipal socialista a favor de 
l’adopció de mesures d’austeritat davant la crisi econòmica i a l’empara del que 
estableix la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local i el Reial 
decret 2568/1986, de 29 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, article 97.3. 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel PP per sol·licitar al Govern la 
reforma urgent del finançament local i que no disminueixin els ingressos locals per les 
transferències de l’Estat en els PGE 2009. 
9. Renúncia de la regidora Esperança Massanet Forteza. 
10. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 
2008. 
11. Precs i preguntes. 
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Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 29 de juliol de 2008 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle demana als membres de la corporació 
si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de dia 29 de juliol de 2008, de 
la qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que pel que fa al punt núm. 2, en el foli verso núm. 
5, en el paràgraf 5, línia 22, on diu: 
 
“El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que és del mateix parer que UIA. Exposa que en el 
punt dels pressupostos es varen abstenir. Diu que ara votaran en contra [...]” 
 
Ha de dir: 
 
“El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que és del mateix parer que UIA. Exposa que en el 
punt dels pressupostos es varen abstenir com a mostra de confiança en l’Equip de 
Govern. No obstant això, diu que ara votaran en contra [...]” 
 
I en el foli verso núm. 11, en el punt núm. 4, en el paràgraf 3, línia 5, on diu: 
 
“El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que és un document  copiat d’Internet [...]” 
 
Ha de dir: 
 
“El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que és un document copiat d’Internet basat en una 
versió molt antiga, on es demostra la inoperància de les juntes locals de seguretat [...]” 
 
I en el foli recto núm. 20, en el punt núm. 7, en el paràgraf 10, línia 27, on diu: 
 
“El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat, i diu a l’Equip de 
Govern que sol·licitin subvenció per dur a terme aquesta inversió.” 
 
Ha de dir: 
 
“El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat, i diu a l’Equip de 
Govern que sol·licitin finançament municipal per dur a terme aquesta inversió, ja que 
està previst una instal·lació supramunicipal.” 
 
Finalment, el portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey diu que, pel que fa al punt núm. 14, en 
el foli recto núm. 38, en el paràgraf 5, línia 19, on diu: 
 
“El batle diu que aquesta moció no és necessària que es presenti, ja que per part de la 
Demarcació de Costes de Balears ens han remès dos escrits que justifiquen que els 
projectes estan redactats i que estan sotmesos a informació pública.” 
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S’ha d’incloure un nou paràgraf que, copiat literalment, diu: 
 
“El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, demana informació sobre un escrit tramès a 
aquest Ajuntament per la Demarcació de Costes de Balears, on es demanava el 
compromís per part de l’Ajuntament de fer-se càrrec del manteniment de les obres 
referides al projecte Ordenación del uso público y protección del litoral y dunar de Sa 

Canova-Fase I (Artà - Illes Balears), una vegada que el Ministeri de Medi Ambient, 
Medi Rural i Marí, hagi finalitzat les obres i les hagi entregat a l’Ajuntament. 
 
El batle li diu que es va fer aqueixa consulta a la Demarcació de Costes de Balears i que 
els varen dir que era el manteniment normal de qualsevol obra i que no suposaria cap 
cost per a l’Ajuntament.” 
  
Després d’haver fet les correccions, i com que no hi ha més intervencions, els reunits 
acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze 
els assistents, aprovar l’acta de la sessió de 29 de juliol de 2008. 
 
Seguidament, i abans de continuar amb el punt 2 de l’ordre del dia, el batle sol·licita als 
reunits poder tractar ara el punt núm. 9 de l’ordre del dia, ja que la regidora s’ha 
d’absentar de la sessió. 
 
 
Els reunits, per unanimitat, aproven alterar l’ordre del dia i tractar el punt núm. 9. 
 
9. Renúncia de la regidora Esperança Massanet Forteza. 
 
La regidora Esperança Massanet Forteza presenta la seva renúncia, per motius 
personals, al seu càrrec de regidora de l’Ajuntament. Explica que ha estat nomenada 
interventora interina de l’Ajuntament de Muro. S’acomiada i dóna les gràcies a tot el 
consistori. 
 
El batle li dóna les gràcies i li desitja sort. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, li desitja sort i coratge en aquesta etapa de la seva vida. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, li agraeix la feina realitzada per a aquest Ajuntament i li 
desitja sort en la seva nova etapa professional. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, li dóna l’enhorabona per la nova feina. Fa un 
repàs a la seva actuació i li diu que, a pesar que opina que el batle és l’últim 
responsable, ell està molt decebut de la feina realitzada per la regidora en l’àrea de Medi 
Ambient: no s’ha inaugurat el Punt Verd de la Colònia de Sant Pere ni s’han sol·licitat 
subvencions per a la instal·lació del Punt Verd d’Artà. Continua el mal dels vehicles 
dins sòl rústic. En relació al tema de la participació ciutadana, opina que no s’ha avançat 
res en aquest tema. S’ha disminuït la participació i s’ha fet una retallada en el reglament 
aprovat pel Ple referit a la participació ciutadana.  
 
La portaveu del PSOE, Sra. Servera, diu que ha estat un plaer treballar amb ella durant 
aquest any, li dóna l’enhorabona per la nova feina i li desitja sort. 
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2. Aprovació, si s’escau, del Compte general de 2007 
 
La regidora d’Hisenda, Sanitat i Serveis Socials, Sra. Servera, informa que el Compte 
general del pressupost de 2007 es va dictaminar favorablement per la Comissió 
Informativa d’Hisenda, en la sessió de dia 20 de juny de 2008, i que es va exposar al 
públic en el BOIB núm. 93, de 3 de juliol de 2008, i per un període de 15 dies més vuit 
dies més, perquè els interessats hi poguessin formular les objeccions i observacions que 
estimassin oportunes. 
 
Explica que, durant el termini d’exposició pública, UIA ha presentat una al·legació dins 
del termini legalment establert, que es basa en l’existència d’un defecte de forma, ja que 
no es va presentar el Compte general de 2007 a la consideració dels membres que 
formen part de la Comissió Informativa corresponent en els terminis establerts a l’article 
90 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes 
Balears. 
 
Vist l’informe emès per la secretària interventora, segons el qual, si bé reconeix 
l’existència d’un defecte de forma, es conclou dient que la demora de la convocatòria i 
del dictamen de la Comissió Especial de Comptes, en uns dies, constitueix una actuació 
fora de termini, però es tracta d’un defecte formal que no donaria lloc a una irregularitat 
invalidant. 
 
Finalment, diu que es va dictaminar favorablement per la Comissió Informativa 
d’Hisenda, en la sessió de 30 de setembre de 2008. 
 
Per tot això, la regidora d’Hisenda, Sra. Servera, proposa informar favorablement el 
Compte general del pressupost de 2007. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que s’abstendran en la votació, ja que varen presentar 
l’al·legació al Compte general del pressupost de 2007. Diu que la secretària 
interventora, en el seu informe, adverteix que l’obligació de la corporació és acomplir la 
legalitat vigent en tots els extrems i no incórrer en defecte formal que pugui donar lloc a 
irregularitats no invalidants. Finalment, diu que en aquest ajuntament hi ha dues vares 
de mesurar: una per a l’Equip de Govern i una altra per als grups de l’oposició. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que l’Equip de Govern incorr en errors 
procedimentals i demana quants errors procedimentals haurà de cometre aquest Equip 
de Govern per posar-se les piles. En aquest cas concret, opina que la responsabilitat 
darrera recau sobre la regidora d’Hisenda. Diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que aquesta inoperància demostra la 
inexistència de la responsabilitat de la regidora d’Hisenda. 
 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (UM i PSOE) i 5 abstencions (PP, UIA i 
EV/ERC): 
 
1. Desestimar l’al·legació presentada per UIA, en base a l’informe emès per la secretària 
interventora de l’Ajuntament. 
 



 5 

2.  Aprovar definitivament el Compte general del pressupost de 2007. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 9/2008 
 
La regidora de Serveis Socials, Sanitat i Hisenda, Sra. Servera, explica l’expedient 
tramitat per a la modificació de crèdit que es proposa per suplement de crèdit, a finançar 
mitjançant la baixa del crèdit de la partida 4322 63201, de demolició de Can Solivellas. 
Informa que es va informar favorablement pels membres de la Comissió Informativa 
d’Hisenda. 
 
Vists els informes i les certificacions que figuren en l’expedient i tenint en compte: 
 
1. Que les despeses proposades són necessàries i urgents i no poden perllongar-se fins al 
proper exercici sense perjudicar els interessos de la corporació. 
 
2. Que la tramitació de l’expedient s’ajusta als preceptes legals vigents. 
 
Es proposa aprovar l’expedient de modificació de crèdit 9/2008 per a un crèdit 
extraordinari. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que s’abstendran en la votació. Exposa que, quan es 
va aprovar el pressupost, els varen dir que era un pressupost poc pensat i no gaire 
estudiat. Això es demostra ara, ja que avui l’Equip de Govern du a aprovació 
l’expedient de modificació de crèdit núm. 9. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que en primer lloc vol expressar la seva sorpresa. 
En contra del que diu l’Equip de Govern, el que té l’Ajuntament signat amb el Ministeri 
de l’Habitatge no és un conveni, sinó una declaració d’intencions. La diferència? Un 
conveni marca uns compromisos, unes aportacions econòmiques i uns terminis 
d’execució, mentre que una declaració d’intencions no implica cap compromís. Si és 
cert que el Ministeri s’ha de fer càrrec de la demolició, s’està comentant una altra greu 
errada procedimental, ja que això que ens diuen no consta a cap document. Ells creuen, 
però, que aquest argument cau pel seu propi pes. El que passa aquí és que, amb el tema 
de Can Solivelles, la campanya ja està feta i que “la venda de fum” va anar una monada. 
Diu que la modificació de crèdit que avui presenten és deu al fet que l’Equip de Govern 
no executà les obres dins el terminis previstos, i a saber si els executaran mai. Afegeix 
que la falta d’un conveni que evidenciï que les obres seran una realitat dóna peu a poder 
pensar que la rehabilitació de Can Solivelles està més enfora que mai. Diu que, per tot 
això, hi votaran en contra. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (UM i PSOE), 3 abstencions (UIA i EV/ERC) i 2 
vots en contra (PP): 
 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 9/2008, el qual queda redactat 
de la manera següent: 
 
Suplement de crèdit 
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Funcional Econòmic Denominació Altes € 
1211 22709 TREBALLS REALITZATS ALTRES EMP 28.800,00 
2221 
4323 

21400 
6229 

MATERIAL DE TRANSPORT 
OBRES ACCESIBILITAT NA BATLESSA 

12.780,00 
12.500,00 
 

  TOTAL 54.080,00 
 
 
L’import total anterior queda finançat amb el crèdit de la partida següent: 
 
Funcional Econòmic Denominació Baixes € 
4322 63201 DEMOLICIÓ CAN SOLIVELLES 54.080,00 
    
  TOTAL 54.080,00 
 
2. Exposar al públic aquest expedient durant un termini de quinze dies, a l’efecte de 
reclamacions, mitjançant la publicació d’un anunci en el BOIB. 

 
 

4. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 10/2008 
 
La regidora de Serveis Socials, Sanitat i Hisenda, Sra. Servera, explica l’expedient 
tramitat per a la modificació de crèdit que es proposa per a crèdit extraordinari, a 
finançar mitjançant la baixa del crèdit de la partida 4322 63201, de demolició de Can 
Solivelles. 

 

Vists els informes i les certificacions que figuren en l’expedient i tenint en compte: 
 
1. Que les despeses proposades són necessàries i urgents i no poden perllongar-se fins al 
proper exercici sense perjudicar els interessos de la corporació. 
 
2. Que la tramitació de l’expedient s’ajusta als preceptes legals vigents. 
 
Es proposa aprovar l’expedient de modificació de crèdit 10/2008 per a un crèdit 
extraordinari. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, reitera allò que ha dit en el punt anterior de l’ordre del 
dia i, finalment, diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també reitera allò que ha dit en el punt anterior i diu que 
hi votaran en contra. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que s’abstendrà en la votació 
 
El reunits acorden, per 7 vots a favor (UM i PSOE), 2 vots en contra (PP) i 3 
abstencions (UIA i EV/ERC): 
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1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 10/2008, el qual queda redactat 
de la manera següent: 
 
Crèdit extraordinari 
 
Funcional Econòmic Denominació Altes € 
4323 62230 OBRES COBERTA NA BATLESSA 3.700,00 
    
  TOTAL 3.700,00 
 
L’import total anterior queda finançat amb el crèdit de la partida: 
 
Funcional Econòmic Denominació Baixes € 
4322 63201 DEMOLICIÓ CAN SOLIVELLES 3.700,00 
    
  TOTAL 3.700,00 
 
2. Exposar al públic aquest expedient durant un termini de quinze dies, a l’efecte de 
reclamacions, mitjançant la publicació d’un anunci en el BOIB. 

 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la proposta del canvi de nomenclatura i de numeració 
d’un carrer de la urbanització Estrella de Mar 
 
El batle explica la proposta que, copiada literalment, diu: 
 
“Proposta del canvi de nomenclatura i de numeració d’un carrer de la 
urbanització Estrella de Mar 
 
Aquest carrer de la urbanització Estrella de Mar de la Colònia de Sant Pere figura en el 
padró de béns immobles de naturalesa urbana com a camí de l’Estanyol, nom que 
correspon a una altra via del municipi d’Artà propera al carrer esmentat. 
 
Vist que, a més, la numeració existent en aquest carrer correspon a la que figura en el 
Pla parcial de la urbanització, la qual cosa provoca confusió a l’hora de localitzar les 
parcel·les d’aquest carrer, es proposen els següents canvis pel que fa al nom i a la 
numeració del carrer de la urbanització Estrella de Mar: 
 
1. Propostes de noms nous per al carrer de la urbanització Estrella de Mar: 
 

Hi ha dos noms possibles per assignar a aquest carrer: 
- carrer del Talaiot de l’Aigua Freda 
- carrer de les Dones d’Aigua 

 
L’Equip de Govern proposa el nom carrer de les Dones d’Aigua com el més apropiat. 
 
2. Nova numeració per a les parcel·les de la urbanització Estrella de Mar: 
  
REF. CADASTRAL Nom actual NÚM. PROP. 1 
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   EXISTENT NÚM.FINAL 
2583401ED2928S0001ID Camí de l’Estanyol 9B 18 
2583402ED2928S0001JD Camí de l’Estanyol 8B 16 
2583403ED2928S0001ED Camí de l’Estanyol 7B 14 
2583404ED2928S0001SD Camí de l’Estanyol 6B 12 
2583405ED2928S0001ZD Camí de l’Estanyol 5B 10 
2583406ED2928S0001UD Camí de l’Estanyol 4B 8 
2583407ED2928S0001HD Camí de l’Estanyol 3B 6 
2583410ED2928S0001HD Camí de l’Estanyol S/N Zona verda  
2583411ED2928S0001WD Camí de l’Estanyol S/N Zona verda  
2583412ED2928S0001AD Camí de l’Estanyol 1B 2 
2583201ED2928S0001MD Camí de l’Estanyol 11C 29 
2583202ED2928S0001OD Camí de l’Estanyol 10C 27 
2583205ED2928S0001DD Camí de l’Estanyol 7C 21 
2583206ED2928S0001XD Camí de l’Estanyol 6C PTA1 19 PTA1 
2583206ED2928S0002MF Camí de l’Estanyol 6C PTA2 19 PTA2 
2583207ED2928S0001ID Camí de l’Estanyol 5C 17 
2583208ED2928S0001JD Camí de l’Estanyol 4C 15 
2583209ED2928S0001ED Camí de l’Estanyol 3C 13 
2583210ED2928S0001ID Camí de l’Estanyol 2C 11 
2583211ED2928S0001JD Camí de l’Estanyol 1C 9 
2583212ED2928S0001ED Camí de l’Estanyol S/N Zona verda  
2583213ED2928S0001SD Camí de l’Estanyol 3A 3 
2583214ED2928S0001ZD Camí de l’Estanyol 2A 1 
2583217ED2928S0001WD Camí de l’Estanyol 1C 5 
2583218ED2928S0001AD Camí de l’Estanyol S/N 7 
2583219ED2928S0001BD Camí de l’Estanyol 8C 23 
2484501ED2928S0001WD Camí de l’Estanyol 15B PTA A 30 PTA A 
2484501ED2928S0002WD Camí de l’Estanyol 15B PTA B 30 PTA B 
2484502ED2928S0001AD Camí de l’Estanyol 14B 28 
2484503ED2928S0001BD Camí de l’Estanyol 13B PTA 01 26 PTA 01 
2484503ED2928S0002ZF Camí de l’Estanyol 13B PTA 02 26 PTA 02 
2484504ED2928S0001YD Camí de l’Estanyol 12B 24 
2484505ED2928S0001GD Camí de l’Estanyol 11B PTA ESQ. 22 PTA ESQ. 
2484505ED2928S0002HF Camí de l’Estanyol 11B PTA DR 22 PTA DR 
2484506ED2928S0001QD Camí de l’Estanyol 10B 20 
2484507ED2928S0001PD Camí de l’Estanyol S/N Zona verda  

2583215ED2928S0001UD 
CM.DE 
L'ESTANYOL 1A 4 

2583216ED2928S0001HD 
CM.DE 
L’ESTANYOL Ndup-A 6 

 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que ahir va mirar el Catàleg de béns immobles i que 
no va trobar el talaiot de l’Aigua Freda. Només va trobar el dolmen de l’Aigua Dolça. 
Diu que pensava que ella estava equivocada, perquè s’estranyava que l’Equip de 
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Govern s’equivocàs en una proposta. També diu que a la Llei de normalització 
lingüística hi ha un article on diu que s’ha de conservar la toponímia. En l’atles de la 
Gran Enciclopèdia de Mallorca, hi trobem noms com Cala Tonó, Cala Porcella, etc. 
Opina que el nom proposat per l’Equip de Govern no té sentit. Per això, presenta 
l’esmena següent: 
 
“Es proposa el nom carrer de Cala Tonó com el més apropiat.” 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que esperarà la intervenció de l’Equip de Govern. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que està d’acord amb la intervenció de la 
portaveu d’UIA, en el sentit de conservar la toponímia de la zona. Anomena altres noms 
opcionals, com el de les Penyes Altes, el torrent de Cala Tonó i na Nicolaua. 
 
La regidora de Cultura, Patrimoni i Festes, Sra. Ginard, reconeix que va ser un error 
proposar el carrer del Talaiot de l’Aigua Freda i que se’n va adonar després de la 
Comissió Informativa. En relació al nom proposat, carrer de les Dones d’Aigua, diu que 
és un nom que es troba en la literatura catalana. 
 
A continuació, se sotmet a votació l’esmena presentada per UIA, referent a proposar el 
nom carrer de Cala Tonó, la qual, per 5 vots a favor (UIA, PP i EV/ERC) i 7 vots en 
contra (UM i PSOE), no resta aprovada per manca de quòrum en la votació. 
 
El reunits acorden, per 7 vots a favor (UM i PSOE) i 5 vots en contra (UIA, PP i 
EV/ERC): 
 
1. Aprovar el nom carrer de les Dones d’Aigua per a la urbanització Estrella de Mar. 
 
2. Aprovar la nova numeració per a les parcel·les de la urbanització Estrella de Mar. 
 
 
6. Ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local de 16 de setembre de 2008, 
relatiu a la designació de les festes locals per a l’any 2009 
 
El batle llegeix l’acord de la Junta de Govern Local de 16 de setembre de 2008, que, 
copiat literalment, diu: 
 

“6. Designació de les festes locals per a l’any 2009 
  
Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes 
de la comunitat autònoma de les Illes Balears, i en el qual s’estableixen les festes 
d’àmbit nacional, els membres de la comissió estudien la designació de les festes locals 
per a l’any 2008. 
 
Els reunits estudien detingudament les festes esmentades i acorden, per unanimitat: 
 
1. Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 

- 17 de gener, Sant Antoni 
- 6 d’agost, Sant Salvador 
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2. Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 
- 29 de juny, Sant Pere 
- 6 d’agost, Sant Salvador 
 

3. Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears. 
 

4. Ratificar aquest acord a la sessió plenària de l’Ajuntament.” 
 
Diu que va ser dictaminat favorablement de per la Comissió Informativa d’Hisenda. 
 
La totalitat dels portaveus municipals manifesten la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 16 de setembre de 2008, relatiu a la 
designació de les festes locals per a l’any 2009. 
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel grup municipal socialista a 
favor de l’adopció de mesures d’austeritat davant la crisi econòmica i a l’empara 
del que estableix la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local 
i el Reial decret 2568/1986, de 29 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, article 97.3 
 
La regidora de Serveis Socials, Sanitat i Hisenda, Sra. Servera, explica la moció, que, 
copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
La inestabilitat financera internacional, la crisi del petroli, la caiguda del sector de la 
construcció, entre d’altres raons, ha arrossegat el nostre país a una situació econòmica 
delicada i difícil, dintre d’un context internacional, a la qual cal plantar cara amb 
coratge i decisió. 
 
El Govern d’Espanya ha estat un dels primers governs europeus a intervenir davant la 
crisi econòmica. El nostre país ha encaixat millor que uns altres la dolenta situació de 
l’economia internacional. Hem de contribuir a plantar cara a la crisi econòmica adoptant 
mesures satisfactòries i preparant el nostre país per sortir enfortits d’aquesta conjuntura. 
 
La situació de crisi, la superarem amb tenacitat i l’esforç de tots, implicant també totes 
les administracions públiques. Tant els ajuntaments, diputacions, consells i cabildos 
insulars com els governs locals, poden contribuir en els pròxims mesos, des dels seus 
propis recursos i pressupostos, a complir amb l’objectiu de l’austeritat pressupostària. 
En definitiva, volem, des de les possibilitats existents a l’Ajuntament d’Artà, adoptar 
mesures reals que serveixin per frenar les dificultats que travessa la nostra economia, 
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sense que la factura la paguin els ciutadans, promovent un PLA D’AUSTERITAT 
MUNICIPAL. 
 
Per tot això, el Grup Socialista de l’Ajuntament d’Artà presenta al Ple, perquè l’aprovi, 
els següents  
 
ACORDS 
 
1. Congelar els sous corresponents al batle i regidors de l’Ajuntament d’Artà amb 
dedicació exclusiva i parcial per a l’exercici de l’any 2009. 
 

2. Congelar les partides pressupostàries municipals relacionades amb les dietes dels 
càrrecs electes per assistència a plens, comissions de govern, comissions 
informatives i consells d’administració de les empreses i societats municipals. Al 
mateix temps, congelar els sous corresponents als alts càrrecs de confiança política 
en les entitats locals: caps de gabinet, assessors, etc. 

 
3. Congelar el pressupost municipal corresponent al capítol 2, de despeses corrents, del 
pressupost de l’any 2009, respecte d’allò pressupostat en l’exercici de 2008. Per 
tant, comprometre’s, l’Equip de Govern municipal, a realitzar un reajustament 
pressupostari en les diferents partides d’aquest capítol. 

 
4. Congelar les partides pressupostàries corresponents al funcionament dels grups 
polítics municipals per a l’exercici de l’any 2009 respecte d’allò pressupostat en 
l’exercici de 2008.” 

 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, presenta una esmena: “Congelar els sous durant tota la 
legislatura”. Diu que pensen que l’Equip de Govern, davant la crisi econòmica, hauria 
d’haver fet tan sols un programa de l’oferta formativa. Demana més transparència a 
l’Equip de Govern, ja que diu que hi ha una persona que no pot presentar factures i les 
presenta. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, llegeix la seva intervenció que, copiada literalment, diu: 
 
“Volem començar la nostra intervenció donant la benvinguda al partit socialista al grup 
de partits (la pràctica totalitat) que a nivell nacional i autonòmic duu mesos d’anàlisi i 
propostes per pal·liar els efectes de la crisi. No està malament que un partit que forma 
part de l’Equip de Govern local i que té la Presidència del Consell de Mallorca, Govern 
autonòmic i Govern central toqui de peus a terra i faci a la fi un judici de la situació 
econòmica que s’apropi a la realitat. 
 
Entrant dins la moció, no podem deixar de banda l’anàlisi del context. Aquest 
ajuntament, com molts d’altres, veurà minvats els seus ingressos per part del Consell de 
Mallorca i Govern balear en matèria d’inversions. El Partit Socialista d’Artà duu aquí 
unes mesures d’austeritat, però els hi demanem que facin també una petició als dirigents 
del seu partit de Palma i de Madrid per posar fi a una situació insostenible per a Balears 
i els seus ajuntaments: 
 
Volen ajudar els regidors socialistes a l’economia dels ajuntaments de Mallorca? Doncs: 
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- Demanin al seu partit la dotació sol·licitada per unanimitat al Parlament balear per al 
conveni ferroviari. Ni més ni menys que 2.000M. El Govern central n’aportarà 
430M. 

- Demanin al Govern central que pagui el conveni de carreteres que tenen pendent 
amb el Govern balear, amb reclamació judicial inclosa. 

- Lluitin contra la presa de pèl del requisit d’un mínim de 30M de passatgers com a 
requisit per a la cogestió aeroportuària que el Govern socialista s’ha tret de la 
màniga expressament per excloure les Balears d’aquesta possibilitat. 

- Demanin a la Sra. Armengol que compleixi la seva promesa electoral de no pujar les 
taxes de residus. Lluny de complir-la, la va pujar un 26 % el seu primer any de 
legislatura i la pujarà un 10 % més de cara al 2009. 

 
Això, unit a fets irresponsables, des del punt de vista econòmic, que es donen a aquest 
ajuntament, com deixar prescriure infraccions urbanístiques per valor de 97.000 € tot 
just fa unes setmanes, fan que puguem pensar que aquesta moció que presenta el Partit 
Socialista sigui tota una provocació als artanencs i artanenques. 
 
Finalment, les mesures d’austeritat que presenta la moció afecten tan sols als capítols de 
despesa, però: 
 
Què passa amb els ingressos que obté l’Ajuntament per part dels ciutadans? 
 
Oblida l’Equip de Govern que les famílies d’aquest municipi també han d’afrontar la 
situació de crisi econòmica? 
 
És per això, perquè trobem que la moció és incompleta i dóna l’esquena a les famílies 
d’Artà, que el Partit Popular vol presentar les següents esmenes a la moció d’austeritat: 
 
a) Incloure la congelació de preus públics i taxes municipals. 
b) Reduir el tipus impositiu de l’IBI, del 5 %. 
c) Augmentar la bonificació de l’IBI a les famílies nombroses d’un 90 %. 
d) Reduir el 40 % de l’impost sobre l’increment del valor dels béns de naturalesa 
urbana (plusvàlua). 

e) Establir un sistema de pagament fraccionat i flexible a l’abast de tots els ciutadans. 
 
Tan sols amb l’acceptació d’aquestes esmenes podrem dir que l’Ajuntament ha mogut 
fitxa a favor de les famílies d’Artà. Ara pertoca a l’Equip de Govern demostrar la seva 
sensibilitat cap a l’economia de les famílies artanenques. 
 
I, per últim, i amb tots els respectes, ja que no volem que s’enfoqui com un tema 
personal, però cobrar prop de 2.000 € mensuals per una dedicació parcial, sense cap 
compromís d’un mínim de temps de dedicació a la sala, que es tradueix en passar dues 
estonetes per setmana... I venir aquí amb una moció d’austeritat ens torna a semblar una 
autèntica provocació als artanencs i artaneques. 
 
És totalment lícit, només faltaria, que la regidora Servera, tengui un negoci personal que 
no li permet dedicar-se exclusivament a l’Ajuntament. Però això no justifica que cobri, 
a tots els efectes, l’equivalent a una dedicació que no pot satisfer. 
 
Per tant, regidora, la instem també a normalitzar la seva situació, a predicar amb 
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l’exemple l’austeritat proposada a la seva moció, a corregir el que en un principi molta 
gent ha entès com una provocació, passant, des d’avui mateix, a cobrar per assistència, 
com fan la resta de regidors que no tenen dedicació exclusiva. 
 
La instem, en definitiva, a demostrar que l’economia de l’Ajuntament, dels artanencs i 
coloniers, li importa més que la seva pròpia, o el que és el mateix, a deixar ben clar que 
està aquí per un interès públic i no un interès personal. 
 
Per això, ens abstindrem en la votació.” 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, diu que hi votarà en contra. Reclama al batle una 
reestructuració de la composició de les comissions informatives. 
 
La regidora de Serveis Socials, Sanitat i Hisenda, Sra. Servera, diu a la portaveu d’UIA, 
en relació a la seva intervenció, que les mesures d’austeritat es veuran quan es parli dels 
pressuposts per a l’exercici de 2009. En relació a la seva esmena, diu que hi votaran en 
contra i diu que, si la crisi continua, presentarà una altra moció. 
 
Al portaveu del PP, li diu, en relació a la seva intervenció, que allò que fa referència a 
demanar finançament local, ja tenim una moció conjunta per a això, que es tractarà a 
continuació. En relació a la congelació de preus públics i taxes municipals, a la reducció 
del tipus impositiu de l’IBI, a l’augment de la bonificació de l’IBI a les famílies 
nombroses, etc., s’ha equivocat de plenari. Opina que no és el moment d’incloure 
aquests punts en la moció. En relació a allò que ha dit el portaveu del PP, de deixar 
prescriure infraccions urbanístiques per valor de 97.000 €, li diu que el fet que s’hagi 
detectat ara la prescripció, no vol dir que l’hagin fet prescriure. Finalment, i amb tots els 
respectes, li diu que no creu que ell sigui el més adequat per xerrar d’interès públic. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que l’esmena referida a les ordenances es pot 
presentar ara. Finalment, li diu que es considera amb la facultat per xerrar d’interès 
públic. 
 
Seguidament, se sotmet a votació l’esmena presentada per UIA, la qual, per 4 vots a 
favor (UIA i PP), 7 vots en contra (UM i PSOE) i 1 abstenció (EV/ERC), no resta 
aprovada per manca de quòrum en la votació. 
 
A continuació, se sotmet a votació l’esmena presentada pel PP, la qual, per 2 vots a 
favor (PP), 7 vots en contra (UM i PSOE) i 3 abstencions (UIA i EV/ERC), no resta 
aprovada per manca de quòrum en la votació. 

 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (UM i PSOE), 1 vot en contra (EV/ERC) i 4 
abstencions (UIA i PP): 
 
1. Congelar els sous corresponents al batle i regidors de l’Ajuntament d’Artà amb 
dedicació exclusiva i parcial per a l’exercici de l’any 2009. 
 

2. Congelar les partides pressupostàries municipals relacionades amb les dietes dels 
càrrecs electes per assistència a plens, comissions de govern, comissions informatives i 
consells d’administració de les empreses i societats municipals. Al mateix temps, 
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congelar els sous corresponents als alts càrrecs de confiança política en les entitats 
locals: caps de gabinet, assessors, etc. 
 
3. Congelar el pressupost municipal corresponent al capítol 2, de despeses corrents, del 
pressupost de l’any 2009, respecte d’allò pressupostat en l’exercici de 2008. Per tant, 
comprometre’s, l’Equip de Govern municipal, a realitzar un reajustament pressupostari 
en les diferents partides d’aquest capítol. 
 
4. Congelar les partides pressupostàries corresponents al funcionament dels grups 
polítics municipals per a l’exercici de l’any 2009 respecte d’allò pressupostat en 
l’exercici de 2008. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel PP per sol·licitar al Govern la 
reforma urgent del finançament local i que no disminueixin els ingressos locals per 
les transferències de l’Estat en els PGE 2009 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, retira aquesta moció de l’ordre del dia, atès l’acord 
entre les diferents forces polítiques. 
 

A continuació, el president diu que hi ha dos punts més, que s’ha de votar la seva 
inclusió en l’ordre del dia, i que s’han de debatre, si n’és el cas. 
 
 
M1. Aprovació, si s’escau, de la moció que presenten el Grup d’Unió Mallorquina, 
el Grup Socialista i el Partit Popular municipals, per  sol·licitar al Govern la 
reforma urgent del finançament local i que no disminueixin els ingressos locals per 
les transferències de l’Estat en els PGE 2009 
 

Els reunits acorden, per 10 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 2 vots en contra (UIA), 
ratificar la urgència i la inclusió de la moció en l’ordre del dia. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
a) Vulnerabilitat financera dels municipis davant la crisi econòmica 
 
L’actual moment de crisi econòmica està posant de manifest, una vegada més, els 
desequilibris en el model de finançament local que pot afectar molt greument la forma i 
la qualitat de prestació de serveis als veïns per part dels ajuntaments. La situació 
financera de molts municipis és difícil i s’ha agreujat substancialment en les últims 
mesos. 
 
La caiguda generalitzada de l’economia espanyola té una especial incidència en les 
arques municipals, on, per exemple, els ingressos locals vinculats a l’activitat 
urbanística estan disminuint i ja han deixat de situar-se en el 20 % del total de ingressos 
dels municipis. A això cal afegir la dificultat d’accés al crèdit, que és major que a 
d’altres administracions, i el difícil acompliment dels requisits d’estabilitat 
pressupostària, tot i els plans d’austeritat que molts municipis ja estan aprovant. 
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A això s’ha d’afegir el problema estructural del finançament local que s’arrossega a 
Espanya en els últims 30 anys, a causa, entre d’altres coses, dels serveis que presten els 
ajuntaments sense ser de la seva competència, per ser l’administració més propera als 
veïns i sensible a la seva demanda. Per això, es fa obligatori engegar, de manera 
immediata, reformes institucionals en l’àmbit del finançament que permetin començar a 
solucionar aquest problema. En aquest sentit, el Govern ha de reconèixer la important 
tasca i esforç econòmic que, en matèria de dependència, estan desenvolupant els 
municipis actualment. 
 
És per això que la negociació i l’execució d’un nou model de finançament local ha de 
ser imminent i simultani a la reforma autonòmica. Així mateix, aquest ha d’establir les 
bases del pacte local per al traspàs de competències i finançament des de les comunitats 
autònomes als ens locals. 
 
El passat 13 de setembre el Consell Territorial de la FEMP, que representa totes les 
federacions territorials de municipis, províncies, consells i cabildos insulars, es reuní a 
la ciutat de Saragossa i aprovà, per unanimitat de tots els participants, una resolució 
relacionada amb l’adopció de mesures sobre la negociació de la reforma del model de 
finançament local, a la qual cosa donam suport. 
 
b) Preocupació per les previsions pressupostàries per a 2009, quant a la 
participació dels ens locals en els ingressos de l’Estat, que ha avançat el Ministeri 
d’Economia i Hisenda 
 

L’augment de la taxa d’atur registrat, que incideix majoritàriament en el sector de la 
construcció, l’escassa evolució de l’ocupació, la retallada en les previsions de 
creixement del PIB, s’ajunten amb unes previsions de creixement per a 2009 de només 
un 1 %.  
 
En aquest context, les xifres avançades pel Ministeri d’Economia i Hisenda per a la 
participació dels ens locals en els ingressos de l’Estat de 2009 són molt preocupants i 
posen les arques locals a la vora de l’abisme (ja que els ingressos fiscals s’estan veient 
sensiblement reduïts per la crisi immobiliària, igual que la venda de sòl municipal, i el 
recurs de l’endeutament és molt més inaccessible que per a l’Estat o les comunitats 
autònomes). 
 
Així, si es materialitza aquesta previsió, les entitats locals perdran finançament, en 
termes reals, en gairebé 700 M€ (uns 690 M€), per la pràctica congelació dels 
lliuraments a compte el 2009, atès que l’IPC pot situar-se probablement en un 4 %.  
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents  
 
ACORDS  
 
1. Reclamar al Govern central un acord simultani i vinculat amb les comunitats 
autònomes i els ens locals per a la reforma urgent del finançament local, paral·lela a la 
de finançament autonòmic, i per a l’establiment de les bases del pacte local, de manera 
que els ens locals puguin comptar, abans que finalitzi aquest any, amb unes normes 
clares i precises que s’adeqüin a les seves necessitats reals de finançament, que els dotin 
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de major capacitat normativa i que solucionin el dèficit arrossegat per la prestació de 
serveis impropis. 
 
Igualment, instar el Govern perquè la futura reforma de la Llei de bases de règim local 
abordi, definitivament, la delimitació precisa de les competències dels ajuntaments i 
diputacions provincials a fi d’evitar la situació actual d’assumpció de competències 
impròpies. 
 
2. Exigir al Govern central la creació urgent d’un consell local de política financera, que 
es reunirà trimestralment amb l’Administració general de l’Estat i en el qual 
participaran la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, els sis municipis majors 
d’Espanya i una representació de municipis mitjans i petits, per tractar els temes 
d’interès bilateral: actualització del cadastre, transferències estatals, gestió dels convenis 
i cooperació administrativa. 
 
3. Incrementar la proposta de previsions per a l’exercici pressupostari de l’any 2009, 
presentada pel Ministeri d’Economia i Hisenda, en aplicació del sistema actual de 
finançament, amb relació a la participació dels tributs de l’Estat per les entitats locals, i 
incloure-hi una previsió d’augment del finançament local amb càrrec als pressuposts de 
l’any 2009. 
 
4. Sol·licitar del Govern el compromís ferm de millorar el finançament local, 
incorporant recursos addicionals per a les corporacions locals, tal com s’han inclòs en la 
proposta del Ministeri d’Economia per a les comunitats autònomes. 
 
5. Reiterar la necessitat que aquest procés de negociació es vegi impulsat durant les 
pròximes setmanes, de conformitat amb el calendari i els continguts aprovats a la Mesa 
Negociadora Bilateral FEMP—Govern, tancant simultàniament l’acord de finançament 
local i el de les comunitats autònomes. 
 
6. Trametre aquesta moció al Govern central, al Govern autonòmic, al Consell de 
Mallorca i a la FEMP.” 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que votarà a favor de la moció. Creu que, si es 
millora el finançament de les comunitats autònomes, revertirà en un millor finançament 
de les entitats locals. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, presenta una esmena, que consisteix en:  
 
<<- Afegir, darrere del tercer paràgraf de la part expositiva de la moció, el text següent: 
 
“Segons les dades aportades a l’estudi Finançament municipal: anàlisi de la despesa no 

obligatòria dels ajuntaments de Mallorca, publicat recentment pel Departament de 
Cooperació Local del Consell de Mallorca, l’Ajuntament d’Artà figura en el lloc 15 de 
50 pel que fa a la seva despesa per càpita no obligatòria (despesa per a la dotació de 
serveis assumits subsidiàriament), amb una despesa per càpita per a la dotació de serveis 
assumits subsidiàriament els anys 2003-2005 de 476 euros, la qual cosa representa el 
38,89 % del total de despesa total per càpita durant aquest període de temps. El Govern 
de l’Estat, com l’autonòmic i l’insular, han de reconèixer, en aquest sentit, la 
significativa tasca i esforç econòmic que desenvolupen els municipis en l’actualitat.” 
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- Situar, com a darrer paràgraf de la part expositiva, el text següent: 
 
“Per altra banda, aquest Ajuntament ha desenvolupat, al llarg de la seva història 
democràtica, un creixement urbanístic relativament contingut al seu litoral, 
especialment si es compara amb la majoria dels municipis costaners de l’illa, i en 
particular amb els municipis costaners veïns. Atesa la regulació de les hisendes locals 
impulsada l’any 2002, i la dependència que se’n deriva, d’inversions directes o 
indirectes de l’Estat i de l’activitat constructora i immobiliària, i atès l’interès del 
municipi i de l’illa en el desenvolupament sostenible del territori i en el producte turístic 
diferenciat que aporta el territori municipal d’Artà, es fa necessari un especial suport 
financer al municipi per part de les institucions supramunicipals de les Illes Balears.” 
 
- Afegir un nou punt a la part dispositiva de la moció: 
 
“Instar l’Equip de Govern a elaborar un estudi econòmic en el qual quedin reflectides 
les despeses per a la dotació de serveis assumits subsidiàriament els darrers anys, així 
com la necessitat d’un especial finançament per part de les institucions supramunicipals 
balears (Govern de les Illes i Consell insular), atès l’estat de conservació territorial del 
municipi. Així mateix, instar l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà a fer les passes 
necessàries perquè la Presidència del Govern de les Illes Balears i del Consell de 
Mallorca rebin en audiència una representació d’aquest amb els resultats de l’esmentat 
estudi de despeses econòmiques per a la dotació de serveis assumits subsidiàriament i 
de la necessitat d’un especial finançament del municipi atès el seu relativament escàs 
desenvolupament urbanístic.”>> 
 
El batle li diu que l’Equip de Govern no està d’acord en afegir un nou punt a la part 
dispositiva. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que l’estudi demanat pel portaveu d’EV/ERC 
implica una despesa econòmica. 
 
A continuació, se sotmet a votació l’esmena presentada per EV/ERC, la qual, per 3 vots 
a favor (EV/ERC i UIA) i 9 vots en contra (UM, PSOE i PP), no resta aprovada per 
manca de quòrum en la votació. 
 
Els reunits acorden, per 11 vots a favor (UM, PSOE, UIA i PP) i 1 vot en contra 
(EV/ERC): 
 
1. Reclamar al Govern central un acord simultani i vinculat amb les comunitats 
autònomes i els ens locals per a la reforma urgent del finançament local, paral·lela a la 
de finançament autonòmic, i per a l’establiment de les bases del pacte local, de manera 
que els ens locals puguin comptar, abans que finalitzi aquest any, amb unes normes 
clares i precises que s’adeqüin a les seves necessitats reals de finançament, que els dotin 
de major capacitat normativa i que solucionin el dèficit arrossegat per la prestació de 
serveis impropis. 
 
Igualment, instar el Govern perquè la futura reforma de la Llei de bases de règim local 
abordi, definitivament, la delimitació precisa de les competències dels ajuntaments i 
diputacions provincials a fi d’evitar la situació actual d’assumpció de competències 
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impròpies. 
 
2. Exigir al Govern central la creació urgent d’un consell local de política financera, que 
es reunirà trimestralment amb l’Administració general de l’Estat i en el qual 
participaran la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, els sis municipis majors 
d’Espanya i una representació de municipis mitjans i petits, per tractar els temes 
d’interès bilateral: actualització del cadastre, transferències estatals, gestió dels convenis 
i cooperació administrativa. 
 
3. Incrementar la proposta de previsions per a l’exercici pressupostari de l’any 2009, 
presentada pel Ministeri d’Economia i Hisenda, en aplicació del sistema actual de 
finançament, amb relació a la participació dels tributs de l’Estat per les entitats locals, i 
incloure-hi una previsió d’augment del finançament local amb càrrec als pressuposts de 
l’any 2009. 
 
4. Sol·licitar del Govern el compromís ferm de millorar el finançament local, 
incorporant recursos addicionals per a les corporacions locals, tal com s’han inclòs en la 
proposta del Ministeri d’Economia per a les comunitats autònomes. 
 
5. Reiterar la necessitat que aquest procés de negociació es vegi impulsat durant les 
pròximes setmanes, de conformitat amb el calendari i els continguts aprovats a la Mesa 
Negociadora Bilateral FEMP—Govern, tancant simultàniament l’acord de finançament 
local i el de les comunitats autònomes. 
 
6. Trametre aquesta moció al Govern central, al Govern autonòmic, al Consell de 
Mallorca i a la FEMP. 
 
P1. Aprovació, si s’escau, de la sol·licitud d’inclusió d’obres en el Pla insular 
d’obres i serveis de 2009 
 

Els reunits acorden, per 10 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 2 abstencions (UIA), 
ratificar la urgència i la inclusió d’aquest punt en l’ordre del dia. 
 
El batle explica que en la Comissió Informativa d’Urbanisme va informar que l’altre dia 
es varen reunir amb el director general de Cooperació del Consell de Mallorca per 
xerrar de les obres a incloure en el POS corresponent a l’any 2009. Diu que els varen 
proposar incloure el projecte de la renovació de la xarxa de les canonades de 
l’abastament, sanejament i dotació de les canonades per a les aigües pluvials del nucli 
d’Artà, 2a fase. El pressupost total de les obres s’apuja a la quantitat de 2.861.173,38 €. 
Per part del Consell de Mallorca, els varen dir que es podria incloure el projecte abans 
esmentat, però amb un pressupost del 50 % del total del pressupost, dividit en quatre 
anualitats. 
 
L’Equip de Govern opina que el 50 % del pressupost total del projecte suposa un volum 
molt petit d’obra, per tenir un termini d’execució de 4 anys. Per això, explica que, si el 
Consell de Mallorca no els dóna una solució per poder executar l’obra en menys temps 
d’execució, es modificarà l’ordre de prioritat de les obres a incloure en el POS 2009. 
 
El batle diu que, després de consultar al Departament de Cooperació Local del Consell 
de Mallorca, no els han donat cap solució per poder executar la renovació de la xarxa de 
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les canonades de l’abastament, sanejament i dotació de les canonades per a les aigües 
pluvials del nucli d’Artà, 2a fase, en menys temps d’execució. I que, per tot això, 
presenta les següents obres, i pel següent ordre de prioritat, a incloure en el Pla d’obres i 
serveis per a l’any 2009: 
 
- Avantprojecte d’instal·lació d’enllumenat públic de la zona de Na Carretó. 
- Avantprojecte de reforma de la xarxa d’enllumenat públic de la zona est del carrer de 
Santa Margalida. 
- Avantprojecte de reforma de la xarxa d’enllumenat públic de la zona oest del carrer de 
Santa Margalida. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que hi votarà en contra. Opina que l’Equip de 
Govern s’ha de tornar a repensar les obres a incloure en el POS 2009. Pensa que no es 
pot deixar a mitges la renovació de la xarxa de les canonades de l’abastament, 
sanejament i dotació de les canonades per a les aigües pluvials del nucli d’Artà. Reitera 
que s’ha de fer un replantejament de les obres a incloure en el Pla insular d’obres i 
serveis de 2009. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, és de la mateixa opinió que la portaveu d’UIA. Opina 
que en un futur es podrien dur a terme, amb fons propis, aquests projectes. Diu que 
convé  replantejar-se les obres a incloure en el POS de 2009. 
 
El portaveu d’EV/ERC, Sr. Caldentey, està a favor de sol·licitar la inclusió de la 
renovació de la xarxa de les canonades de l’abastament, sanejament i dotació de les 
canonades per a les aigües pluvials del nucli d’Artà. Opina que, si no s’hagués 
desestructurat el servei de lampisteria, veurien on hi ha les fugues. I si l’arquitecta  i 
l’arquitecta tècnica fossin funcionàries, podrien fer elles els projectes de les obres. No 
obstant això, diu que hi votarà a favor. 
 
El batle diu que l’Equip de Govern no retirarà la proposta.  
 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (UM i PSOE) i 5 vots en contra (UIA, PP i 
EV/ERC): 
 
1. Aprovar l’expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les 
obres anomenades, i amb el següent ordre de prioritat: Instal·lació d’enllumenat públic 
de la zona de Na Carretó; Reforma de la xarxa d’enllumenat públic de la zona est del 
carrer Santa Margalida; i Reforma de la xarxa d’enllumenat públic de la zona oest del 
carrer Santa Margalida; amb un pressupost d’execució per contracte de 149.290,47 €, 
187.869,13 € i 129.036,35 €, respectivament, i demanar la seva inclusió en el Pla 
d’obres i serveis per a 2009. La subvenció total a fons perdut que se sol·licita s’apuja a 
un import de 326.337,16 € (70 %), essent l’aportació municipal de 139.858,79 € (30 %). 

 
2. Comprometre’s a consignar en el Pressupost de l’exercici de 2009 la quantitat 
suficient per poder executar les obres. 
 
3. Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla d’obres i 
serveis de 2009 i al Reglament de cooperació municipal del Consell de Mallorca. 
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10. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost 
de 2008. 
 

Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 
2008. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
11. Precs i preguntes 
 
El batle informa que PP, UIA i EV/ERC han presentat escrits de precs i preguntes. 
 
A continuació, es llegeix l’escrit de preguntes presentat pel PP. 
 
PREGUNTES 
 
1. FESTES 
 
1.1. Creu convenient aquest Equip de Govern organitzar competicions esportives de 
futbol sala al pavelló del Poliesportiu amb unes porteries lliures d’ancoratges? Són 
conscients dels antecedents qui hi ha a d’altres instal·lacions esportives i de les seves 
dramàtiques conseqüències? A què es deu aquesta falta de procediment? 

 
Resposta: A la primera pregunta, no. A la segona, sí. I a la tercera, el proveïdor no va 
arribar a temps. 

 
1.2. Per quin motiu no es va contractar una ambulància a la cursa de carretons? 

 
Resposta: La setmana abans es va telefonar a Ambulàncies Insulars i a les ambulàncies 
de Creu Roja, i ens varen contestar que estaven totes ocupades, perquè hi havia la 
pujada a Lluc. Varen considerar que hi havia un PAC a menys de 500 metres i que es 
faria el trasllat en el cotxe del 112. 

 
2. URBANISME 
 
2.1. Davant la prescripció de 4 expedients sancionadors urbanístics, a causa de la 
deixadesa dels últims dos equips de govern, quin és el missatge que dóna el batle a tots 
els que sí acomplim les normatives o a tots aquells que han fet front a sancions 
urbanístiques? 

 
Resposta: Que no hauria de tornar a passar. 

 
2.2. Creu el Partit Socialista que és coherent presentar una moció d’austeritat econòmica 
per a l’Ajuntament d’Artà mentre ells formen part d’un Equip de Govern que, amb la 
seva deixadesa, ha deixat prescriure unes infraccions urbanístiques que significaven 
copiosos ingressos per a aquest Ajuntament? 

 
Resposta: El fet que s’hagi detectat ara la prescripció, no vol dir que l’hagin fet 
prescriure. 
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2.3. És conscient l’Equip de Govern dels nombrosos talls de l’aigua corrent que hi ha 
hagut aquest estiu a la Colònia de Sant Pere sense avís previ? Quina en va ser la causa? 
S’ha valorat la pobre imatge que s’ha donat davant els visitants? 

 
Resposta: Sí, però de nombrosos, res de res; han estat dues vegades: la primera vegada 
va ser un bloqueig de la vàlvula de la bomba i la segona vegada, pensant que s’havia 
arreglat, va tornar a passar el mateix. Es va posar personal cada vespre per controlar 
quan era ple el dipòsit i es va fer allò més adient. 

 
2.4. Davant les nombroses queixes per part dels habitants de Betlem i s’Estanyol, per 
exemple la del darrer Bellpuig, que explica com un matalàs ha passat tot l’estiu tirat a 
l’entrada de la urbanització de s’Estanyol, té el batle algun missatge d’esperança per als 
propietaris d’aquestes urbanitzacions?  

 
Resposta: Fer tota la feina possible. 

 
2.5. Quin impediment troba l’Equip de Govern per no rebre aquestes urbanitzacions? 

 
Resposta: La manca de serveis tècnics. 

 
2.6. No coneix l’Equip de Govern cap mesura per resoldre els impediments que hi 
puguin haver i rebre a curt termini aquestes urbanitzacions? 

 
Resposta: Per a la urbanització de Sant Pere, sí; per a les altres, no. 
 
3. TURISME 
 
Davant l’aparició a la premsa del nou pla de desenvolupament turístic d’Artà,  

 
3.1. Quan es té previst que comenci a funcionar?  

 
Resposta: Quan les administracions competents ho aprovin, si finalment ho aproven. 

 
3.2. Quina administració durà el dia a dia?  

 
Resposta: S’hauria de crear un ens, per al qual encara falta estudiar la forma jurídica, en 
què participin juntament el sector públic i el privat. 

 
3.3. Quina inversió total es pensa fer?  

 
Resposta: Al voltant d’uns 2 milions d’euros. 

 
3.4. Quines quantitats aporten les diferents administracions que hi participen? 

 
Resposta: Una tercera part cadascuna. 

 
3.5. Quines són les prioritats que es marquen? 

 
Resposta: La prioritat és el desenvolupament econòmic del municipi. 



 22 

 
3.6. Inclou aquest pla alguna proposta d’embelliment del nucli de la Colònia de Sant 
Pere? 
 
Resposta: Hi ha diverses propostes per a la Colònia de Sant Pere. 
 
4. POLICIA 
 
4.1. Hem sabut, per testimonis directes, que alguns membres del cos de la Policia Local 
acostumen a llevar multes (de trànsit) davant alguna reclamació verbal d’algú conegut. 
Els ha donat aquesta competència el regidor responsable d’aquesta àrea? 

 
Resposta: La Policia Local té molt clares les seves competències i no és la meva funció 
posar o llevar competències a la Policia Local. 

 
4.2. Tenia coneixement el regidor d’aquesta pràctica? 

 
Resposta: Ni en tenc, ni la crec. 

 
4.3. Sap quin criteri s’aplica a l’hora de “retirar una multa”? 

 
Resposta: Allò estrictament legal. 
 
 
Seguidament, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat per UIA. 
 
PRECS 
 

1. Demanam a l’Equip de Govern que faci un pla de neteja dels parcs infantils del 
municipi. Són nombroses les queixes que hem rebut al respecte, no només de la 
deixadesa en què es troben sinó dels elements perillosos que hi proliferen. 

 
Resposta: Es farà. 

 
2. Demanam a l’Equip de Govern que es posi les piles i comenci a fer feina en la neteja 
del poble, ja que està molt deixat de la mà de Déu. 

 
Resposta: S’està fent. 

 
3. Demanam a l’Equip de Govern que faci llevar els llençols que adornen les entrades 
del poble. Ara ja no són de noces, ara ja es posen per si hi ha algú que se’n va a viure 
fora poble. 

 
Resposta: Es fa, però les tornen a posar. 
 
A continuació, presenta un nou prec:. 
 

4. Demanam a l’Equip de Govern que treballi per millorar la imatge del poble de cara al 
projecte de desestacionalització turística que pretenen aplicar. 
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El batle li diu que contestarà en el proper Ple ordinari. 
 

PREGUNTES 
 
1. ECONOMIA 
 
1.1. Unió Independents d’Artà va demanar factures d’algunes empreses específiques. 
Ens poden explicar per què hi ha dues factures de Coexa per l’asfaltatge del carrer 
Maria Ignàsia Morell i Font dels Olors en dates diferents? 
 

Resposta: Són dues actuacions en el mateix carrer. 
 

1.2. Quina quantitat s’ha gastat l’Ajuntament d’Artà en l’asfaltatge de carrers durant el 
2008? 
 

Resposta: 72.624,47 €. 
 

1.3. Què va costar la gala de la festa del capell del primer dia de les festes de Sant 
Salvador? 
 

Resposta: 6.333,60 €, aproximadament. 
 

1.4. Què va costar la gala amb DJ que es va celebrar el divendres de la Fira a dins la 
plaça del Conqueridor? 
 

Resposta: 5.858 €. 
 

1.5. Quin és el pressupost de la Fira? 
 

Resposta: 17.200 €. 
 

1.6. Quantes factures ha presentat el delegat de la Colònia de Sant Pere a l’Ajuntament? 
 

Resposta: 2. 
 

1.7. Quin és el seu import? 
 

Resposta: 2.460 €, en total. 
 

1.8. Ens poden fer arribar còpies? 
 

Resposta: Sí. 
 

2. FESTES 
 

2.1. Vàrem entrar una sol·licitud a la Sala demanant quantes queixes s’havien entrat per 
particulars pel tema del bus de la Colònia i ens varen contestar que no en tenien 
constància. Quantes queixes s’han registrat d’entrada? Quina és la resposta que se’ls ha 
donat, a aquests ciutadans? 
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Resposta: 21 queixes. Es va explicar el que havia passat i es varen demanar disculpes. 
 

2.2. Per què, durant la Fira, no hi va haver previsió de col·locar adequadament els 
firaires que vingueren el dissabte? 
 

Resposta: Per un error de càlcul que es va resoldre tot d’una. 
 

2.3. Per què no es varen dur els animals exòtics? 
 

Resposta: Perquè, com que és una fira ramadera, vàrem creure més idoni dur animals 
autòctons i, si pot ser, de ramaders artanencs.  
 

2.4. Quina és la versió oficial que es dóna des de l’Ajuntament per suspendre la cursa de 
carretons de Sant Salvador? 
 

Resposta: La setmana abans es va telefonar a Ambulàncies Insulars i a les ambulàncies 
de la Creu Roja i ens varen contestar que estaven totes ocupades perquè hi havia la 
pujada a Lluc. Varen considerar que hi havia un PAC a menys de 500 metres i que en el 
cotxe del 112 es faria el trasllat. 
 
2.5. S’ha pagat la famosa revetlla de l’any passat que va tenir problemes de so? 
 

Resposta: Supòs que es refereix a fa dos anys, ja que, de l’any passat, no tenc constància 
que hi hagués cap revetla amb problemes de so. Quant a allò de fa dos anys, sí que es va 
pagar. 
 

2.6. Quina valoració fa la regidora de les Festes de Sant Salvador? 
 

Resposta: Molt positiva. 
 

2.7. Quina valoració fa la regidora de la Fira? 
 

Resposta: Molt positiva. 
 

3. INTERIOR 
 

3.1. Aquests regidors vàrem demanar còpia del conveni de col·laboració entre la 
Conselleria d’Interior i l’Ajuntament. És el document que ens han lliurat un conveni de 
col·laboració entre dues institucions? 
 

Resposta: No. 
 

3.2. Si no ho és, ens podien explicar quina documentació varen lliurar als regidors de 
l’oposició? 
 

Resposta: La documentació detallada que explica el contingut del conveni de 
col·laboració. Ha estat una errada que no tornarà a passar, els lliuraré estrictament la 
informació sol·licitada. 

 
4. MEDI AMBIENT, COMERÇ I DESENVOLUPAMENT RURAL 
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4.1. Quines gestions fa l’Equip de Govern per trobar un espai destinat a ser el punt verd 
de la Colònia de Sant Pere? 
 

Resposta: Les oportunes. 
 

4.2. Ja han trobat un lloc adient? 
 

Resposta: Sí. 
 

4.3. Ens poden confirmar quin és? 
 

Resposta: Els faré arribar el polígon i parcel·la. 
 

4.4. Hauran d’esperar a l’aprovació de les normes subsidiàries per poder-lo 
desenvolupar, aquest punt verd? 
 

Resposta: En teoria, sí. 
 

4.5. Com és que no es va presentar un projecte així com cal a la convocatòria de 
subvencions del Consell de Mallorca adreçada a punts i parcs verds? 
 

Resposta: Per falta de partida pressupostària. 
 

4.6. Com és que l’Ajuntament va deixar perdre una subvenció d’aquestes 
característiques? 
 

Resposta: Ja li he contestat. 
 

4.7. Al Ple ordinari anterior demanàrem les actuacions que havia dut a terme la regidora 
de Comerç en aquest any de legislatura i quins projectes havia presentat a la Conselleria 
de Comerç, Indústria i Energia. Ens va dir que cap. Però sí que hi ha un projecte 
presentat a aquesta Conselleria. Ens poden dir en què consisteix, qui el va presentar i 
qui era el representant polític que hi estava al corrent, ja que l’exregidora sembla que en 
tenia desconeixement? 
 

Resposta: No en tenc coneixement. Saps més que nosaltres. 
 
4.8. No és cert. En el llistat que UIA ha demanat amb totes les peticions de subvencions 
n’hi ha una altra: Projecte d’adequació comercial i millora de l’entorn dels habitatges de 
l’Ibavi. 
 
5. URBANISME 
 
5.1. Quan pensa l’Equip de Govern aprovar el Catàleg de camins públics? 
 

Resposta: Quan es pugui. 
 

Retira la pregunta 5.2. 
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5.3. Dia 29 de novembre de 2007, amb registre d’entrada 5212, una ciutadana va entrar 
una sol·licitud a l’Ajuntament. Quines actuacions ha duit a terme el Gabinet 
d’Urbanisme? 
 
Resposta: S’han iniciat l’expedient d’infracció urbanística i l’expedient sancionador. 

 
5.4. Quines actuacions ha duit a terme l’Equip de Govern en aquest sentit? 
 

Resposta: S’han iniciat l’expedient d’infracció urbanística i l’expedient sancionador. 
 

A continuació, introdueix una nova pregunta: “No és cert que el batle ha hagut de 
nomenat, a més a més, lletrat?” 
 

El batle li diu que li contestarà en el proper Ple ordinari. 
 

5.5. Quina és la data més antiga de les sol·licituds de llicències d’obra concedides en 
aquest darrer mes?  
 

Resposta: 2-10-2007. 
 

5.6. Quants expedients hi ha pendents d’informar per part de l’arquitecta municipal? 
 

Resposta: 60. 
 

5.7. Quants expedients hi ha pendents de passar per informar a l’arquitecta municipal? 
 

Resposta: 9, per manca de documentació o pagament. 
 

5.8. S’ha donat trasllat al Consell de Mallorca de l’expedient obert al polígon 13, 
parcel·la 118?  
 

Resposta: No. 
 

5.9. Pensa donar-hi trasllat en algun moment? 
 

Resposta: No. 
 

5.10. Quines passes ha fet l’Equip de Govern per adquirir una finca al voltants de 
Bellpuig per fer un estacionament per visitar el monestir? 
 

Resposta: Estam a l’espera que el Consell de Mallorca iniciï les obres. 
 

5.11. Quan pensen contestar les al·legacions a les Normes subsidiàries? 
 

Resposta: Quan es pugui. 
 

5.12. Quin és el calendari que els tècnics s’han marcat amb l’aprovació de les Normes 
subsidiàries? 
 

Resposta: La remet al Ple anterior. 
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5.13. A la Colònia de Sant Pere, just davant el moll s’ha obert un negoci de restauració. 
De quina època és la llicència d’obres? 
 

Resposta: Del 18-12-2007. 
 

5.14. Quan va entrar a l’Ajuntament la llicència d’obertura d’establiment públic? 
 

Resposta: El 09-04-2008. 
 

6. RÀDIO ARTÀ MUNICIPAL 
 
6.1. Quina és la situació actual de Ràdio Artà Municipal? 
 

Resposta: La mateixa que al plenari anterior. 
 

6.2. Per què no fan un concurs públic de concessió del servei, tal com va afirmar al Ple 
de novembre de l’any passat el regidor del ram? 
 

Resposta: Em remet al plenari anterior. 
 

Finalment, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat pel portaveu d’EV/ERC. 
 
PREC 
 
1. Per tal de donar a conèixer i divulgar el patrimoni arqueològic d’Artà a grans i petits, 
a través d’activitats lúdiques i tallers, demanam a l’Equip de Govern que faci les passes 
oportunes per incorporar el nostre municipi entre els participants al projecte “Tardor 
arqueològica 2009”, organitzat conjuntament entre distints municipis de Mallorca i el 
Consell de Mallorca, i finançat íntegrament per aquesta institució insular. 
 
Resposta: S’estudiarà. 
 
PREGUNTES DEL PLE DE JULIOL 
 
1. El passat 10 de juny es va dur a terme una reunió amb els propietaris de l’antic Parc 
Natural de la Península de Llevant (PNL) per fer una presentació dels nous àmbits 
d’estudi territorial del PORN i per informar sobre com es podia rebre informació sobre 
les condicions per entrar al PORN i al Parc, convocada per la Conselleria de Medi 
Ambient. Hi érem presents, així mateix, el batle d’Artà, les regidores d’Educació i de 
Medi Ambient, el regidor dels Independents d’Artà Pere Obrador i un servidor. No és 
cert que es va informar els assistents que, si volien rebre informació sobre la seva finca 
respecte del PORN i del PNL, s’havien de dirigir o bé a la Conselleria, o bé a 
l’Ajuntament d’Artà? 
 
Resposta: Que es podien dirigir a la Conselleria en primer lloc, i després a 
l’Ajuntament. 
 
2. A l’Ajuntament, quin funcionari té entre les seves tasques informar sobre l’assumpte 
anteriorment esmentat? 
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Resposta: Cap. 
 
3. Per quina raó els passats dies 16 i 23 de juny i 21 de juliol es varen produir visites 
d’interessats en rebre aquesta informació i a l’Ajuntament no varen trobar ningú que els 
pogués informar? 
 
Resposta: No tenc constància d’aquest fet. 
 
4. Té constància l’Ajuntament que a les oficines del PNL, molt properes a les oficines 
municipals, no s’ofereix cap tipus d’informació sobre aquest tema als interessats? 
 
Resposta: No. 
 
5. Per quina raó ha assumit l’Ajuntament aquesta tasca, que s’hauria de dur a terme a les 
oficines del PNL esmentades, que són, orgànicament, part de la mateixa Conselleria? 
 
Resposta: Per ajudar. 
 
6. Per quina raó aquest Equip de Govern es dirigeix actualment als propietaris que varen 
quedar fora de l’actual delimitació territorial del PORN, iniciada aquesta legislatura —
però que sí es trobaven a la delimitació territorial del PORN de novembre de 2001—, 
quan fa pocs mesos (sessió ordinària del Ple de 27 de novembre) l’Equip de Govern va 
votar en contra del manteniment de les dimensions originals del Pla d’ordenació dels 
recursos naturals de la península de Llevant? 
 
Resposta: Per si n’estaven interessats. 
 
7. El passat 2 de juliol, en voler mantenir una entrevista amb el batle d’Artà, Rafel Gili, 
vaig ser informat que aquest es trobava fora de la illa. Vaig demanar una entrevista amb 
el batle o batlessa en funcions, però se’m va informar que no hi havia ningú que 
substituís el batle. 
 
Resposta: El batle, en aquella data, era a l’illa i no va rebre cap tipus de telefonada de 
part seva; per tant, no va ser necessari que cap persona substituís el batle. 
  
8. Em pot explicar el senyor Rafel Gili com és que a l’Ajuntament no hi havia cap 
màxima autoritat política municipal dia 2 de juliol? 
 
Resposta: Perquè així ho vaig trobar oportú. 
 
PREGUNTES DEL PLE DE SETEMBRE 
 
URBANISME, INSTAL·LACIONS MUNICIPALS I MEDI AMBIENT (OBRES ALS 
SOLARS DELS CARRERS DE LA MURTERA, NÚM. 45, I DE L’ARBOCERA, 
NÚM. 38) 
 
9. Per quina raó no s’ha sancionat els promotors d’aquestes obres per infracció de 
l’ordenança que prohibeix fer renous d’obra els mesos d’estiu, quan consten queixes del 
veïnats i la visita del zelador d’obres? 
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Resposta: Perquè hi varen haver unes queixes i es varen aturar. 
 
10. Han finalitzat les obres esmentades? 
 
Resposta: Encara no s’ha demanat el certificat final d’obres. 
 
11. Té constància l’Equip de Govern que els solars de davant, que són zona verda 
municipal, han estat emprats com a espai per a l’emmagatzemament dels materials de 
construcció de les obres esmentades?  
 
Resposta: Sí. 
 
12. Té constància l’Equip de Govern que aquests solars de zona verda continuen essent 
ocupats irregularment per materials de construcció dels promotors privats de les obres? 
 
Resposta: Sí. 
 
13. S’assegurarà l’Ajuntament d'Artà que els solars quedin nets quan s’enretirin els 
materials d’obra? 
 
Resposta: Sí. 
 
FORMIGONATGE DEL CAMÍ DEL PARRAL, QUE CONDUEIX A LA 
PARCEL·LA 16B DEL POLÍGON 14 
 
14. S’ha obert expedient d’infracció per aquesta actuació il·legal? 
 
Resposta: No estam segurs que sigui il·legal. 
 
15. Si la resposta és negativa, per quin motiu? 
 
Resposta: Hi ha una llicència de l’any 2006 per condicionar aquest camí. 
 
TANQUES DE LIMITACIÓ DE L’ACCÉS A LA FAÇANA DE L’EDIFICI DEL 
TEATRE 
 
16. Per quin motiu es va tardar setmanes en instal·lar les tanques, tal com havia decidit 
el Patronat del Teatre d’Artà per minvar el risc per a les persones a causa de la caiguda 
d’alguna pedra de la façana? 
 
Resposta: Sota la meva responsabilitat, així ho vaig trobar oportú. 
 
RÈTOLS PUBLICITARIS EN RÚSTIC 
 
Al polígon 3, parcel·la 100, de la Colònia, a l’entrada del nucli urbà, encara queden tres 
rètols, un d’institucional i dos més de negocis immobiliaris. 
 
17. Com és que encara hi són? 
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Resposta: Perquè no els han retirat. 
 
18. Com és que se’n varen retirar alguns? 
 
Resposta: Perquè així es va acordar. 
 
19. Per quin motiu no s’obri l’expedient d’infracció corresponent? 
 
20. No va respondre vostè [R. Gili], a les passades sessions ordinàries d’aquest Ple (27 
de maig de 2008 i 29 de juliol), que l’Equip de Govern pretenia restablir-hi la legalitat 
urbanística “com diu la llei”? 
 
Resposta: Restablir la legalitat urbanística du molta feina i costa molt de temps. 
 
PARCS INFANTILS 
 
21. A banda de demanar pressuposts per a arreglar els parcs infantils, quines altres 
actuacions s’han dut a terme? 
 
Resposta: Es van adobant, segons les nostres possibilitats. 
 
22. Quan es pensa arreglar els parcs infantils? 
 
Resposta: Quan es pugui. 
 
APLICACIÓ DE LA NORMATIVA QUE REGULA LA CIRCULACIÓ DE 
VEHICLES NO AUTORITZATS EN ELS ESPAIS NATURALS PROTEGITS DEL 
TERME MUNICIPAL 
 
23. Té coneixement l’Equip de Govern del sistemàtic i massiu incompliment de la 
normativa esmentada, sobretot durant els mesos d’estiu, o encara té coneixement de 
només “algun incompliment” d’aquesta? 
 
Resposta: Sí, en tenc coneixement. 
 
24. Quins són els motius pels quals no es fa acomplir la normativa municipal que regula 
la circulació de vehicles motoritzats pels espais naturals protegits del nostre municipi, 
l’article 9 de la qual prohibeix específicament “circular per platges, sistemes dunars i 
zones costaneres protegides”? 
 
Resposta: Per fer acomplir la normativa s’han de tenir les condicions òptimes. 
 
25. Quin és el motiu pel qual, al Pla de competitivitat turística, no es fa referència a 
aquesta normativa municipal? 
 
Resposta: El que he dit abans. 
 
26. És conscient l’Equip de Govern que, com diu l’esmentat Pla de competitivitat 
turística, “este aumento de la presión puede traducirse en impactos como la congestión i 
deterioro de caminos en periodos vacacionales, molestias a la fauna autóctona y 
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aumento del riesgo de incendios forestales”? 
 
Resposta: Sí. 
 
27. Si és afirmatiu, per què no es pren cap mesura? 
 
Resposta: Es prenen les mesures oportunes. 
 
28. S’ha informat de la problemàtica alguna institució competent supramunicipal? 
 
Resposta: Sí. 
 
29. Quines han estat les “campanyes d’informació” (esmentades per la regidora de Medi 
Ambient a la passada sessió del Ple de 27 de maig i a la de 29 de juliol) dutes a terme? 
 
Resposta: Les habituals, a la ràdio municipal. 
 
30. Per què no s’augmenta el nombre de rètols informatius de la prohibició d’accedir-hi 
en vehicle privat? 
 
Resposta: Està ben informat. 
 
31. Per què no s’arreglen els que estan romputs, tal com es va fer amb el de Cala Tonó? 
 
Resposta: No tenc constància que estiguin romputs. 
 
EXPOSICIÓ COMERCIAL DE MAQUINÀRIA AGRÍCOLA AL POL. 12, PARC. 
301 
 
32. A banda “d’advertir al propietari que es troba en una situació il·legal”, quines 
actuacions s’han dut a terme respecte d’aquesta infracció? 
 
Resposta: Cap. 
 
PROGRAMA EUROPEU DE RECUPERACIÓ I VALORITZACIÓ DEL SISTEMA 
DE FORTIFICACIONS COSTANERES DE DIFERENTS PAÏSOS DEL 
MEDITERRANI 
 
33. Ha instat, l’Equip de Govern, el Departament de Medi Ambient del Consell de 
Mallorca a analitzar les possibilitats d’incloure, dins les fortificacions mallorquines 
seleccionades, les torres artanenques de la talaia Moreia (de propietat pública, Govern 
balear) i la torre d’Aubarca (de propietat privada), tal com es va comprometre al passat 
Ple del mes de juliol? 
 
Resposta: Sí. 
 
34. Si la resposta és afirmativa, es té alguna resposta d’aquesta institució? 
 
Resposta: No. 
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35. Si la resposta és negativa, per què no? 
 
Resposta: Ho demani al Departament de Medi Ambient del Consell de Mallorca. 
 
TELECOMUNICACIONS 
 
36. Com es desenvolupa la redacció de l’Ordenança reguladora de la instal·lació i el 
funcionament d’antenes de telefonia mòbil? 
 
Resposta: Falta fer-li bastant de feina. 
 
37. S’ha fet res? 
 
Resposta: Des del darrer plenari, no. 
 
38. Si la resposta és afirmativa, què? 
 
RÀDIO ARTÀ MUNICIPAL 
 
39. Disposa l’Ajuntament de la documentació que, d’acord amb les clàusules del 
contracte per a la gestió d’aquest mitjà de comunicació, corresponent al període 2005-
2007, finalitzat a finals de l’any passat, havia d’entregar el senyor Massanet Brunet a 
començaments i a finals de cada any, això és, les programacions anuals, les memòries 
d’activitats, les justificacions de la despesa referent a les quantitats aportades per 
l’Ajuntament, la relació d’inventari del que és propietat de Ràdio Artà Municipal i les 
actualitzacions d’aquest, i una relació justificada dels pagaments per emissió de 
publicitat en aquest mitjà de comunicació municipal? 
 
Resposta: Disposa d’una part d’aquesta documentació. 
 
40. Existeix una ordenança reguladora de la taxa per la instal·lació de publicitat privada 
dins de la web de l’Ajuntament i en els mitjans de comunicació municipals? 
 
Resposta: Sí. 
 
41. És Ràdio Artà un mitjà de comunicació municipal? 
 
Resposta: Sí. 
 
42. S’inclou publicitat privada a les transmissions de Ràdio Artà Municipal? 
 
Resposta: Si. 
 
43. Quins són els ingressos en concepte de publicitat que hi ha hagut des de l’inici del 
nou contracte de gestió de Ràdio Artà Municipal? 
 
Resposta: Cap. 
 
44. Compta Ràdio Artà Municipal amb l’obligatori títol habilitant de la radiodifusió 
sonora? 
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Resposta: Sí. 
 
45. Si la resposta és afirmativa, quan es va produir el corresponent anunci en el BOIB? 
 
Resposta: Encara no el tenc, però el cercaré i li passaré. 
 
46. Si la resposta és negativa, per quina raó? 
 
47. Considera l’Equip de Govern prendre les mesures per tal que Ràdio Artà Municipal 
obtengui el títol habilitant obligatori, o aquest mitjà de comunicació municipal 
continuarà funcionant irregularment per sempre més? 
 
PERSONAL MUNICIPAL 
 
48. Es fan hores extres a algun dels departaments municipals? 
 
Resposta: Sí. 
 
49. A quins? 
 
Resposta: A tots en els que, en un moment o altre, ho necessiten. 
 
50. Es justifiquen? 
 
Resposta: Sí. 
 
51. Quantes hores extres s’han fet, entre els mesos de maig i setembre, en els 
departaments de brigada d’obres, Policia Local, comandament de la Policia Local, 
disciplina urbanística i activitats, dinamització sociocultural i serveis administratius de 
l’Àrea Socioeducativa i Sociosanitària? 
 
Resposta: No m’han passat encara la informació, tot d’una que la tengui, la hi passaré. 
 
52. A quin departament consta el nombre d’hores extra o quin funcionari s’encarrega de 
la seva gestió i de les justificacions? 
 
Resposta: S’encarrega el cap de servei de cada departament. 
 
53. Per quin motiu aquest Ajuntament no va iniciar el procés electoral el passat dia 16 
de setembre, com estava obligat pel preavís formulat pel sindicat UGT de 14 de 
setembre? 
 
Resposta: Per manca de temps. 
 
54. Per quin motiu aquest Ajuntament no va iniciar el procés electoral el passat dia 18 
de setembre, com estava obligat per la instància formulada pel sindicat UGT de 16 de 
setembre? 
 
Resposta: Per manca de temps. 
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55. Quan s’iniciarà el procés d’eleccions sindicals parcials? 
 
Resposta: S’inicià el 27-07-2008. 
 
56. Quan té previst l’Equip de Govern convocar la plaça d’arquitecte municipal? 
 
Resposta: Abans de final d’any. 
 
57. Quan té previst l’Equip de Govern convocar la plaça d’administratiu que es va crear 
amb els pressuposts d’enguany? 
 
Resposta: Dins l’any que ve. 
 
58. Quan té previst l’Equip de Govern convocar la resta de llocs de feina ocupats, 
actualment, de manera irregular (“indefinits”): dinamitzador cultural, diplomat en 
Relacions Laborals, educador social, monitors de Ludoteca, etc.? 
 
Resposta: No li puc donar dades exactes. 
 
59. Quantes factures s’han pagat al delegat del batle a la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: 2. 
 
60. Quan s’inclourà aquesta despesa periòdica entre les despeses de la partida de 
personal? 
 
Resposta: No és una despesa de personal. 
 
61. Quines altres despeses d’aquest tipus existeixen? 
 
Resposta: Cap. 
 
62. Quin és el motiu de la roda d’entrevistes efectuada per l’Equip de Govern amb els 
agents de la Policia Local? 
 
Resposta: Informació per millorar l’organització del departament. 
 
63. Quin ha estat el resultat d’aquestes entrevistes? 
 
Resposta: No hi ha un únic resultat, han estat unes xerrades molt interessants. 
 
BIBLIOTEQUES 
 
64. Ha estudiat finalment l’Equip de Govern la forma de fer publicitat de la possibilitat 
de connectar-se a Internet mitjançant Wi-Fi en el recinte de Na Batlessa, tal com es va 
comprometre al passat Ple ordinari? 
 
Resposta: No. 
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65. Quan i de quina forma pensa l’Equip de Govern donar a conèixer la nova pàgina 
web de les Biblioteques d’Artà? 
 
Resposta: S’està estudiant. 
 
TRANSPORT ESCOLAR 
 
66. Quants controls ha efectuat la Policia Local d’Artà als vehicles de transport escolar? 
 
Resposta: Controls, cap, però s’han posat en contacte amb els representants del centres 
per estudiar el tema. 
 
PETIT EDIFICI DE L’ANTIGA ESTACIÓ DEL TREN 
 
67. Per quin motiu aquest edifici es troba amb la porta oberta, o ho ha estat al llarg de 
setmanes, posant en perill la integritat de la peça escultòrica que s’hi troba? 
 
Resposta: La porta està tancada. 
 
68. Quines despeses va suposar la creació de la peça escultòrica esmentada? 
 
Resposta: El trasllat de la fusta d’Aubarca a Artà. 
 
69. Quin altre ús considera donar l’Equip de Govern a l’edificació esmentada, a més de 
guardar-hi, d’aquella manera, l’escultura? 
 
Resposta: No s’ha decidit. 
 

A continuació, es relacionen les preguntes presentades per Guillem Caldentey, regidor 
de Els Verds-Esquerra, al plenari ordinari de 30 de setembre de 2008, 2a entrega. 
 
1. És cert que en el Programa d’Educació de Persones Adultes d’enguany, distribuït per 
correu electrònic el 4 de setembre, hi havia una oferta de curs de Pilates en horari de 
tarda? 
(L’oferta era la següent: 
· PILATES TARDA 
Grup I 
Lloc: Gimnàs del col·legi Sant Salvador 
Hores: 55 
Horari: Dimarts i dijous, de 18 h a 19 h 
Inici: 04/11/2008 - Final: 28/05/2009 
Preu: 80 €) 
 
2. És cert que aquesta oferta va desaparèixer del programa, tal com consta en els correus 
electrònics que es van remetre als antics i potencials usuaris el passat 25 de setembre?  
 
3. Quantes persones van sol·licitar matricular-se al frustrat curs de Pilates en horari 
d’horabaixa? 
 
4. És cert que les persones interessades en aquest curs van rebre la informació que 
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s’havia suspès per motius “polítics”? 
 
5. És cert que la regidora Maria Antònia Sureda va proposar, com a “solució”, als 
interessats i interessades que anassin a realitzar-lo a la Colònia? 
 
6. És cert que la suspensió es deu a “motius polítics”? 
 
7. En cas afirmatiu, quina és la naturalesa dels motius polítics en qüestió? 
 
8. Quines pressions ha rebut l’Equip de Govern (i quins membres de l’Equip de Govern 
les han rebut) per anular aquest curs? 
 
9. Val més l’interès de les persones que tenen negocis particulars que l’interès dels 
usuaris d’un servei públic que s’havia programat i que ja s’havia ofert amb anterioritat? 
 
10. Aquesta és la seva manera de gestionar els serveis públics, fent-los desaparèixer 
quan així ho vol l’interès privat? 
 

El batle li diu que, com que aquestes preguntes estan presentades fora de termini, les 
contestarà en el proper Ple ordinari. 
 
 
Acords 
 
1. Aprovar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
dotze els assistents, les actes corregides de les sessions dels dies 27 de maig de 2008 i 
27 de juny de 2008. 
 
2. Acordar, per 7 vots a favor (UM i PSOE), 4 vots en contra (PP i UIA) i  abstenció 
(EV/ERC): 
2.1. Reemborsar les operacions de tresoreria en vigor, abans de formalitzar la que 
s’aprovi en aquest acord, que són les següents: la concertada amb el Banc de Crèdit 
Local, BCL, per un import d’1.800.000 €. 
2.2. Concertar una operació de crèdit, en la modalitat de préstec a curt termini, amb el 
Banc de Crèdit Local, BCL, per un import de 2.500.000 €, que s’ha de cancel·lar en un 
termini màxim d’un any.  
2.3. Aprovar el projecte de contracte amb l’entitat financera Banc de Crèdit Local, BCL, 
el qual s’adjunta a aquest acord com a part integrant d’aquest, amb les condicions 
financeres següents: 
- Crèdit màxim autoritzat: 2.500.000 €. 
- Tipus d’interès i marge: Euribor + 0,35. 
- Sense cap tipus de comissió. 
El pagament de les obligacions derivades d’aquesta operació de crèdit a curt termini no 
resta garantit específicament.  
2.4. Facultar el batle perquè formalitzi l’operació de préstec, en el projecte de contracte 
aprovat en el segon punt, amb l’entitat financera  Banc de Crèdit Local, BCL. 
 
 
3. Acordar, per unanimitat, instar la Federació Espanyola de Municipis i Províncies 
(FEMP) a emetre, tan aviat com sigui possible, una resolució que insti el Ministeri 
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d’Indústria, Comerç i Turisme, a mantenir, de forma indefinida, la tarifa nocturna als 
municipis que gaudien de les condicions anteriors al RD 1634/2007, de 29 de desembre, 
i al RD 871/2007, de 29 de juny. 
 
4. Acordar: 
4.1. Aprovar, per 9 vots a favor (UM, PSOE i PP), 1 vot en contra (EC/ERC) i 2 
abstencions (UIA), l’escrit d’esmenes presentat pel PP. 
4.2. Acordar, per 9 vots a favor (UM, PSOE i PP), 1 vot en contra (EV/ERC) i  2 
abstencions (UIA): 
4.2.1. Aprovar inicialment el Reglament intern de la Junta Local de Seguretat del 
municipi d’Artà [vegeu la redacció definitiva a l’apartat Desenvolupament de la sessió]. 
4.2.2. Sotmetre el projecte de reglament a un període d’informació pública, per termini 
de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i 
en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que els veïns i les persones legítimament 
interessades puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o 
observacions.  
4.2.3. Concedir audiència prèvia a la Policia Local, a la Guàrdia Civil i a les 
associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i usuàries establertes en 
el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal d’associacions 
veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
4.2.4. Facultar el batle president perquè subscrigui i signi tota classe de documents 
relacionats amb aquest assumpte. 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Aprovar la cessió del contracte del servei de recollida domiciliària de fems, el seu 
transport a l’estació de transferències, les deixalles no considerades pròpiament com a 
fems, del municipi d’Artà i dels diferents nuclis de població, i la neteja viària del terme 
municipal d’Artà, a favor de l’empresa NET I FRESC, SL. 
5.2. Ordenar la devolució de la garantia definitiva a l’empresa REBALIM, SA. 
5.3. Trametre aquest acord a les empreses REBALIM, SA, i NET I FRESC, SL. 
 
6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Aprovar provisionalment l’Ordenança per la qual s’aprova la cancel·lació de 2 
fitxers de dades de caràcter personal, la modificació de 7 fitxers de dades de caràcter 
personal i la creació de 8 fitxers de dades nous de caràcter personal de l’Ajuntament 
d’Artà. 
6.2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el 
registre municipal d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb 
l’objecte de la disposició. 
6.3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, 
comptadors a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre 
el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, els acords 
provisionals es consideraran aprovats definitivament. 
 
7. Acordar, per 11 vots a favor (UM, PSOE, UIA i PP) i 1 vot en contra (EV/ERC): 
7.1. Acceptar la proposta de cessió dels terrenys ubicats a la parcel·la 67, polígon 14, 
perquè es pugui fer efectiva la cessió, en acompliment de la clàusula primera del 
conveni de 23 de novembre de 2006. 
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7.2. Trametre aquest acord a la persona interessada. 
 
8. Acordar, per 9 vots a favor (UM, PSOE i PP), 3 abstencions (UIA i EV/ERC), els 
punts següents: 
8.1. L’Ajuntament d’Artà es compromet fermament a elaborar el Pla d’acció municipal 
contra el canvi climàtic, d’acord amb les directrius del Pla d’acció de les Illes Balears 
contra el canvi climàtic impulsat per la Conselleria de Medi Ambient del Govern de les 
Illes Balears. 
8.2. L’Ajuntament d’Artà es compromet fermament, en el context del punt anterior, a 
promoure la participació ciutadana per aconseguir un govern municipal inspirat en els 
principis de la Cimera de Rio i el Protocol de Kioto. 
 
9. Acordar: 
9.1. Aprovar, per unanimitat, l’esmena presentada pel PP. 
9.2. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, PP i EV/ERC) i 2 abstencions (UIA), 
instar la Conselleria de Mobilitat i Ordenació del Territori del Govern de les Illes 
Balears a fer les gestions oportunes perquè, amb la màxima celeritat possible, es declari 
servei públic el tram Artà-Colònia de Sant Pere (IB-26) i que les despeses d’aquest 
servei vagin a càrrec del Govern, sempre que no minvi el nombre de trajectes de la 
Colònia de Sant Pere. 
 
10. Acordar, per unanimitat: 
10.1. Ratificar la decisió presa, per unanimitat dels assistents, a la sessió del Patronat de 
la Fundació Teatre d’Artà, el passat dia 13 de desembre de 2007, relativa a instar la 
Conselleria de Cultura i el Consell de Mallorca a nomenar representants d’aquestes 
institucions com a patrons d’aquesta Fundació i sol·licitar-los, així mateix, 
assessorament en temes culturals i de gestió, així com aportacions econòmiques. 
10.2. Sol·licitar el mateix al Ministeri de Cultura 
 
11. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE, UIA i EV/ERC) i 2 abstencions (PP): 
11.1. L’Ajuntament d’Artà expressa el seu acord amb la Proposició no de llei del Grup 
Parlamentari Socialista presentada el passat dia 24 de juny al Parlament de les Illes 
Balears (expedient 7-2008/PRON-0091, de 30 de juny de 2008). 
11.2. Instar el Govern de les Illes Balears a dur a terme les actuacions necessàries per tal 
que, com més aviat millor, els facultatius que exerceixen a la nostra comunitat 
autònoma puguin administrar cànnabis en les formes que creguin convenients i que 
siguin més beneficioses per als pacients. 
11.3. Trametre aquest acord al Parlament de les Illes Balears i a la Conselleria de Salut 
del Govern de les Illes Balears. 
 
16. Acordar, per 3 vots a favor (UIA i EV/ERC) i 9 abstencions (UM, PSOE i PP), 
instar el Govern de les Illes Balears a elaborar un projecte de llei que reguli les 
consultes populars a les Illes Balears, incloses les consultes de caràcter insular que seran 
competència dels consells. 
 
 
 
 
 
Acords 
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1. Acordar, després d’haver fet les correccions, i per unanimitat, essent tretze el nombre 
legal de membres del consistori i tretze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de 29 
de juliol de 2008. 
 
Aprovar, per unanimitat, alterar l’ordre del dia i tractar el punt núm. 9. 
 
2. Acordar, per 7 vots a favor (UM i PSOE) i 5 abstencions (PP, UIA i EV/ERC): 
2.1. Desestimar l’al·legació presentada per UIA, en base a l’informe emès per la 
secretària interventora de l’Ajuntament. 
2.2.  Aprovar definitivament el Compte general del pressupost de 2007. 
 
3. Acordar, per 7 vots a favor (UM i PSOE), 3 abstencions (UIA i EV/ERC) i 2 vots en 
contra (PP): 
3.1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 9/2008, el qual queda redactat 
de la manera següent: 
Suplement de crèdit 
Funcional Econòmic Denominació Altes € 
1211 22709 TREBALLS REALITZATS ALTRES EMP 28.800,00 
2221 
4323 

21400 
6229 

MATERIAL DE TRANSPORT 
OBRES ACCESIBILITAT NA BATLESSA 

12.780,00 
12.500,00 
 

  TOTAL 54.080,00 
L’import total anterior queda finançat amb el crèdit de la partida següent: 
Funcional Econòmic Denominació Baixes € 
4322 63201 DEMOLICIÓ CAN SOLIVELLES 54.080,00 
    
  TOTAL 54.080,00 
3.2. Exposar al públic aquest expedient durant un termini de quinze dies, a l’efecte de 
reclamacions, mitjançant la publicació d’un anunci en el BOIB. 
 
4. Acordar, per 7 vots a favor (UM i PSOE), 2 vots en contra (PP) i 3 abstencions (UIA 
i EV/ERC): 
4.1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 10/2008, el qual queda 
redactat de la manera següent: 
Crèdit extraordinari 
Funcional Econòmic Denominació Altes € 
4323 62230 OBRES COBERTA NA BATLESSA 3.700,00 
    
  TOTAL 3.700,00 
L’import total anterior queda finançat amb el crèdit de la partida: 
Funcional Econòmic Denominació Baixes € 
4322 63201 DEMOLICIÓ CAN SOLIVELLES 3.700,00 
    
  TOTAL 3.700,00 
4.2. Exposar al públic aquest expedient durant un termini de quinze dies, a l’efecte de 
reclamacions, mitjançant la publicació d’un anunci en el BOIB. 
 
5. Acordar, per 7 vots a favor (UM i PSOE) i 5 vots en contra (UIA, PP i EV/ERC): 
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5.1. Aprovar el nom carrer de les Dones d’Aigua per a la urbanització Estrella de Mar. 
5.2. Aprovar la nova numeració per a les parcel·les de la urbanització Estrella de Mar. 
 
6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 16 de setembre de 2008, relatiu a 
la designació de les festes locals per a l’any 2009. 
6.2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat 
autònoma de les Illes Balears. 
 
7. Acordar, per 7 vots a favor (UM i PSOE), 1 vot en contra (EV/ERC) i 4 abstencions 
(UIA i PP): 
7.1. Congelar els sous corresponents al batle i regidors de l’Ajuntament d’Artà amb 
dedicació exclusiva i parcial per a l’exercici de l’any 2009. 
7.2. Congelar les partides pressupostàries municipals relacionades amb les dietes dels 
càrrecs electes per assistència a plens, comissions de govern, comissions informatives i 
consells d’administració de les empreses i societats municipals. Al mateix temps, 
congelar els sous corresponents als alts càrrecs de confiança política en les entitats 
locals: caps de gabinet, assessors, etc. 
7.3. Congelar el pressupost municipal corresponent al capítol 2, de despeses corrents, 
del pressupost de l’any 2009, respecte d’allò pressupostat en l’exercici de 2008. Per 
tant, comprometre’s, l’Equip de Govern municipal, a realitzar un reajustament 
pressupostari en les diferents partides d’aquest capítol. 
7.4. Congelar les partides pressupostàries corresponents al funcionament dels grups 
polítics municipals per a l’exercici de l’any 2009 respecte d’allò pressupostat en 
l’exercici de 2008. 
 
M1. Acordar: 
1. Ratificar, per 10 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 2 vots en contra (UIA), la urgència i 
la inclusió en l’ordre del dia de la moció que presenten el Grup d’Unió Mallorquina, el 
Grup Socialista i el Partit Popular municipals, per  sol·licitar al Govern la reforma 
urgent del finançament local i que no disminueixin els ingressos locals per les 
transferències de l’Estat en els PGE 2009. 
2. Acordar, per 11 vots a favor (UM, PSOE, UIA i PP) i 1 vot en contra (EV/ERC): 
2.1. Reclamar al Govern central un acord simultani i vinculat amb les comunitats 
autònomes i els ens locals per a la reforma urgent del finançament local, paral·lela a la 
de finançament autonòmic, i per a l’establiment de les bases del pacte local, de manera 
que els ens locals puguin comptar, abans que finalitzi aquest any, amb unes normes 
clares i precises que s’adeqüin a les seves necessitats reals de finançament, que els dotin 
de major capacitat normativa i que solucionin el dèficit arrossegat per la prestació de 
serveis impropis. 
Igualment, instar el Govern perquè la futura reforma de la Llei de bases de règim local 
abordi, definitivament, la delimitació precisa de les competències dels ajuntaments i 
diputacions provincials a fi d’evitar la situació actual d’assumpció de competències 
impròpies. 
2.2. Exigir al Govern central la creació urgent d’un consell local de política financera, 
que es reunirà trimestralment amb l’Administració general de l’Estat i en el qual 
participaran la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, els sis municipis majors 
d’Espanya i una representació de municipis mitjans i petits, per tractar els temes 
d’interès bilateral: actualització del cadastre, transferències estatals, gestió dels convenis 
i cooperació administrativa. 
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2.3. Incrementar la proposta de previsions per a l’exercici pressupostari de l’any 2009, 
presentada pel Ministeri d’Economia i Hisenda, en aplicació del sistema actual de 
finançament, amb relació a la participació dels tributs de l’Estat per les entitats locals, i 
incloure-hi una previsió d’augment del finançament local amb càrrec als pressuposts de 
l’any 2009. 
2.4. Sol·licitar del Govern el compromís ferm de millorar el finançament local, 
incorporant recursos addicionals per a les corporacions locals, tal com s’han inclòs en la 
proposta del Ministeri d’Economia per a les comunitats autònomes. 
2.5. Reiterar la necessitat que aquest procés de negociació es vegi impulsat durant les 
pròximes setmanes, de conformitat amb el calendari i els continguts aprovats a la Mesa 
Negociadora Bilateral FEMP—Govern, tancant simultàniament l’acord de finançament 
local i el de les comunitats autònomes. 
2.6. Trametre aquesta moció al Govern central, al Govern autonòmic, al Consell de 
Mallorca i a la FEMP. 
 
 
P1. Acordar:  
1. Ratificar, per 10 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 2 abstencions (UIA), la urgència i la 
inclusió en l’ordre del dia de la sol·licitud d’inclusió d’obres en el Pla insular d’obres i 
serveis de 2009. 
2. Acordar, per 7 vots a favor (UM i PSOE) i 5 vots en contra (UIA, PP i EV/ERC): 
2.1. Aprovar l’expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les 
obres anomenades, i amb el següent ordre de prioritat: Instal·lació d’enllumenat públic 
de la zona de Na Carretó; Reforma de la xarxa d’enllumenat públic de la zona est del 
carrer Santa Margalida; i Reforma de la xarxa d’enllumenat públic de la zona oest del 
carrer Santa Margalida; amb un pressupost d’execució per contracte de 149.290,47 €, 
187.869,13 € i 129.036,35 €, respectivament, i demanar la seva inclusió en el Pla 
d’obres i serveis per a 2009. La subvenció total a fons perdut que se sol·licita s’apuja a 
un import de 326.337,16 € (70 %), essent l’aportació municipal de 139.858,79 € (30 %). 
2.2. Comprometre’s a consignar en el Pressupost de l’exercici de 2009 la quantitat 
suficient per poder executar les obres. 
2.3. Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla d’obres i 
serveis de 2009 i al Reglament de cooperació municipal del Consell de Mallorca. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària  Vist i plau  

 El batle  
 


